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Molimo pročitati u emisiji vijesti 15. srpnja 2008. 
 
 
Objava za javnost: INSTRUMENTALIZACIJA LOKALNOG MEDIJA! 
  
Uoči informativnog skupa grañanske inicijative "Ne križaj Križevce!" na temu "Gradski trgovi - je li 
novo i bolje?", na dan skupa 10.7.2008. na službenim web stranicama Grada Križevaca objavljeno 
je priopćenje Ureda gradonačelnika o pozivu inicijative na rečeni skup: U tom priopćenju za javnost 
pokušalo se opravdati neprisustvovanje skupu gradonačelnika Križevaca g. Branka Hrga i 
pročelnika Upravnog odjela za stambeno-komunalne djelatnosti g. Anñelka Nerva, uz iznošenje 
čitavog niza neutemeljenih teza i konstrukcija, pa čak i osobnih uvreda na račun pojedinaca. 
Dodatno klevetanje inicijative i pojedinaca nastavilo se u eteru Radio Križevaca u petak 11.7.2008. 
(dan nakon skupa) i u ponedjeljak 14.7.2008. u redovnom tjednom obraćanju javnosti 
gradonačelnika Križevaca g. Hrga. 
  
Stoga smatramo da je na djelu gruba politička kontrola nad lokalnim informativnim medijem, kojim 
se instrumentalizira kako bi se, mimo dijaloga argumentima i sudjelovanja u javnoj raspravi s 
grañanima, pokušali diskredirati napori inicijative za odgodom početka radova preureñenja 
križevačkih trgova A. Nemčića i J.J. Strossmayera i revizijom cjelokupne natječajne i projektne 
dokumentacije od strane nadležnih tijela Ministarstva kulture te Ministarstva zaštite okoliša, 
prostornog ureñenja i graditeljstva, ali i stručnih i strukovnih organizacija, poput Udruženja 
hrvatskih arhitekata i Društva povjesničara Hrvatske. 
   
PAMFLET IZ UREDA GRADONAČELNIKA 
  
Vezano uz sadržaj priopćenja iz Ureda gradonačelnika Križevaca, osim čuñenja zbog uopće 
okupljanja inicijative i tvrdnje da je do sad bio održan "niz javnih rasprava i prezentacija budućeg 
izgleda gradskih trgova", neutemeljena je tvrdnja da na projekt "nikakvih ozbiljnijih primjedbi nije 
bilo". Kakvima onda nazvati stručna očitovanja i primjedbe pojedinaca slane na adresu gradske 
uprave, s molbom da se poduzmu koraci kojima bi se proceduralne pogreške iz natječaja za idejno 
rješenje ispravile, kao i ponovo razmotrilo konzervatorski dvojbeno projektno rješenje vezano uz 
staru gradsku jezgru? Kakvom onda nazvati pismenu molbu Udruženja hrvatskih arhitekata, 
nacionalne strukovne organizacije, kojom su tražili uvid u cjelovitu dokumentaciju rješenja, a na 
koju se gradska uprava u potpunosti oglušila? 
  
Posebno šokira izjava, višekratno ponovljena i u jučerašnjem istupu gradonačelnika Hrga na radiju, 
da, citiramo „Začuñuje i činjenica da jedan od članova tzv. Grañanske inicijative, gospodin Božidar 
Poljak nije grañanin Križevaca već stanovnik općine Sv. Petar Orehovec, a isti je sudjelovao na 
natječaju za idejno rješenje."  
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Čuñenje da jedan stanovnik obližnje križevačke općine može biti pripadnik jedne grañanske 
inicijative, iako nije grañanin s adresom stanovanja u tom gradu, toliko odiše segregacijom da je 
upravo nevjerojatno da je proizašla iz ureda gradonačelnika jednog grada. 
  
Isticanje navodnog sukoba interesa B. Poljaka, budući da je bio meñu natjecateljima za idejno 
rješenje čiji rad nije bio nagrañen, je još jedan nonsens. Naime, upravo zbog činjenice da je Poljak 
bio uključen u natječajni proces i interesirao se o detaljima nagrañenog i drugih radova, na vidjelo 
su izašle nepravilnosti vezane uz natječajnu proceduru i praksu, te nepoštivanje mišljenja 
konzervatora, čak niti nakon navodnih opetovanih dorada projekta. Osim toga, Poljak nije jedini 
inicijator inicijative, a ujedno i sudionik spomenutog natječaja. Tu je još i arhitektica Ana-Marija 
Loncman, pa konstrukcije o osobnom osvetničkom pohodu Poljaka padaju u vodu. 
  
INFORMATIVNI SKUP "GRADSKI TRGOVI - JE LI NOVO I BOLJE?" 
  
Pozivi za sudjelovanje na skupu upućeni su u Grad Križevce na dan 7.7.2008. nekoliko sati prije 
izlaska u javnost letka s popisom pozvanih gostiju, i čitav jedan dan prije negoli je na službenim 
web stranicama Grada objavljena obavijest da će biti održana sjednica gradskog poglavarstva. 
Činjenica je i da je ostavljanje imena svih pozvanih gostiju na letku s kojim se izašlo u javnost 
propust same inicijative, na čemu se ispričavamo. Naime, naivno se očekivao minimum 
odgovornosti predstavnika investitora, koje grañani pozivaju na komunikaciju i informiranje o 
prevažnoj temi za grad, kao što je ureñenje gradskih trgova. 
  
Zbog otkazivanja predstavnika gradske vlasti, dan prije skupa dolazak su otkazale su i 
projektantica idejnog i provedbenog rješenja te konzervatorice iz Zagreba. Prve su se ispričale 
zbog poslovnih obaveza, no prethodno i iskazale želju za prisustvovanjem ukoliko će biti prisutni 
investitori. Druge su imale izričitu želju prisustvovati samo ako predstavnici gradske vlasti budu 
prisutni jer su upravo s njima željele konfrontirati argumente i stavove. Unatoč tome, skupu se 
odazvalo nekoliko relevantnih stručnjaka iz Zagreba koji su upozorili na protuzakonsku praksu i 
moguću devastaciju stare gradske jezgre. 
  
Da je postojala elementarna volja od strane predstavnika Grada da se na, tek drugom 
ovogodišnjem, skupu obrate grañanima u vezi ureñenja trgova, i sjednica poglavarstva mogla se 
održati sat-dva ranije, tim više što su materijali za nju već bili pripremljeni, pa bi se stiglo i na sam 
skup. Ako su tvrdnje inicijative neosnovane i bez pokrića, a cijela istina na strani provoditelja 
natječaja za trgove, ne bi li bilo upravo najučinkovitije stati pred grañane i diskreditirati one koji se 
bune? Ne bi li upravo to bila gradonačelnikova pobjeda nad "šačicom pojedinaca" koji se 
predstavljaju kao "tzv. Grañanska inicijativa", koja, kako on kaže, želi samo destrukciju?! 
  
Grañanska inicijativa "Ne križaj Križevce!" i dalje smatra da u velikom i skupom gradskom projektu 
čitavo vrijeme mogu i moraju aktivno sudjelovati i grañani, jer je u pitanju prije svega javni interes. 
Takoñer, od početka realizacije projekta, samih natječaja i dorada projekta, trebali su biti uključeni i 
relevantne strukovne organizacije i njihovi stručnjaci, a ne da se na njihove upite i dopise gradska 
vlast oglušuje. Stoga će inicijativa daljnjim aktivnostima raditi na informiranju javnosti o propustima 
projekta preureñenja križevačkih gradskih trgova, koji je u suprotnosti s povijesno-oblikovnim 
karakteristikama zaštićenog kulturnog dobra. 
 
 
U Križevcima, 14. srpnja 2008. godine 
 
 

Potpisnici inicijative „Ne križaj Križevce!“ 


